

DIA at a Glance

The German International Abitur (DIA) presents an excellent educational path that is open not only to German students abroad, but also to students from the country that hosts a German school abroad.

German schools foster critical thinking as well as understanding new concepts and applying them effectively. This approach promotes the development of a deeper understanding and independent thinking.

The DIA puts you on track to new and exciting opportunities for your future – worldwide!

Why Choose the DIA?

International recognition

The DIA is recognized worldwide and opens doors to universities and job markets in Germany and other countries around the world.

Cultural diversity

Our students receive an intercultural education that broadens their world view and prepares them for a global life. A high level of language competence, knowledge of the country and international encounters are the basis for this.

High quality standards

The DIA is subject to state supervision by Germany and as a school-leaving certificate is a seal of excellence at the level of secondary education. Both curricula and examinations are standardized and apply worldwide. The schools are inspected by the German state (KMK) and federal government (ZfA) as well as inspectors to ensure high quality standards.

The Path to DIA

Are you interested in the German language and culture? The teaching language at our German schools abroad is predominantly German, with special support for non-native speakers. Some subjects are taught bilingually or in the local language and hence bridge the German and local language instruction.

Our students are taught by an international team of dedicated, experienced teachers and benefit from a broad, in-depth general education, which is the basis for any degree program or vocational training.

They learn at least two languages at a high level.

Part of our instruction is teaching our students to study independently and to understand and solve complex, interdisciplinary problems. During their school career they learn to debate controversial issues and train their judgement.

The DIA Examinations

After 12 years of school, our students receive their diploma, which is based on their performance during the last two years of high school.

Our dedicated faculty provide them with intensive preparation, guidance, and support to help them achieve the best results.

DIA examinations include:

- Three written exams in subjects such as math, foreign languages, natural sciences, or humanities. All students take the written Abitur in German.
- An oral examination in which the students get to show their communication skills and specialized knowledge.
- A presentation exam in which they present a topic of their choice and demonstrate their research and problem-solving skills as well as their debate skills.

Bereit für das DIA?

Das Deutsche Internationale Abitur öffnet Türen zu einer erfolgreichen Zukunft. Sichere dir deine Chance auf eine deutsche internationale Bildung und eine globale Karriere. Kontaktiere uns heute und erfahre mehr über das DIA!

Dein Weg zur internationalen Exzellenz beginnt heute!

Ready for the DIA?

The German International Abitur opens doors to a successful future. Career opportunities across the globe could be in your future and a German international education can get you there! Contact us today and find out more about the DIA.

Start your journey to international excellence today!



**KULTUSMINISTER
KONFERENZ**



www.kmk.org
www.germanapproach.org

**Entdecke eine Welt voller
Möglichkeiten!**

**Discover a world full
of opportunities!**

**Deutsches
Internationales
Abitur DIA**



Das DIA auf einen Blick

Das Deutsche Internationale Abitur (DIA) ist eine exzellente Bildungsoption, die nicht nur deutschen Lernenden im Ausland, sondern auch denen des jeweiligen Gastlandes offensteht. In Deutschen Schulen geht es um die Fähigkeit, das erworbene Wissen zu verstehen, anzuwenden und kritisch zu hinterfragen. Diese Herangehensweise fördert die Entwicklung eines tiefen Verständnisses und selbstständigen Denkens. Mit dem DIA eröffnen sich grenzenlose Chancen für deine Zukunft. Weltweit!

Warum das DIA wählen?

Internationale Anerkennung
Das DIA ist weltweit anerkannt und öffnet dir Türen zu Universitäten und Arbeitsmärkten in Deutschland und in vielen Ländern weltweit

Kulturelle Vielfalt
Du erhältst eine interkulturelle Bildung, die deine Weltsicht erweitert und auf ein globales Leben vorbereitet. Hohe Sprachkompetenz, landeskundliche Kenntnisse und internationale Begegnungen sind dafür die Grundlage.

Hohe Qualitätsstandards
Das DIA unterliegt der staatlichen Aufsicht Deutschlands und bietet eine erstklassige Bildung. Sowohl Curricula als auch Prüfungen sind standardisiert und gelten weltweit. Regelmäßig wird die Schule von der deutschen Schulaufsicht von Ländern (KMK), Bund (ZfA) und Inspektoren überprüft, um so Qualitätsstandards sicherzustellen.

Der Weg zum DIA

Du entscheidest dich für die deutsche Sprache und Kultur. Unsere Unterrichtssprache ist überwiegend Deutsch, bei der Nicht-Muttersprachler besondere Unterstützung erfahren. Bilingual oder in der Landessprache unterrichtete Fächer bilden die Brücke zwischen Deutschland und dem Gastland.

Du wirst von einem internationalen Team qualifizierter und erfahrener Lehrkräfte unterrichtet und erwirbst eine breite, vertiefte Allgemeinbildung, die Grundlage für jedes Studienfach oder Berufsausbildung ist.

Du erlernst mindestens zwei Sprachen auf hohem Niveau.

Du lernst den selbstständigen Wissenserwerb, die Auseinandersetzung mit komplexen, fächerübergreifenden Problemen, diskutierst kontroverse Fragen und trainierst deine Urteilsfähigkeit.



Die DIA-Prüfungen

Nach 12 Schuljahren erwirbst du deinen Abschluss, bei dem die Unterrichtsleistungen der letzten zwei Schuljahre berücksichtigt werden. Unsere erfahrenen Teams bereiten dich intensiv vor, begleiten und unterstützen, um dich zu besten Leistungen zu bringen.

- Die DIA-Prüfungen umfassen:
- Drei schriftliche Prüfungen in z.B. Mathematik, Fremdsprachen, Natur- oder Geisteswissenschaften. Alle Schülerinnen und Schüler legen das schriftliche Abitur im Fach Deutsch ab.
 - Eine mündliche Prüfung, in der du deine Kommunikationsfähigkeit und dein Fachwissen unter Beweis stellst.
 - Eine Präsentationsprüfung, bei der du ein frei gewähltes Thema präsentierst und dein Forschungs- und Problemlösungspotenzial und deine Debattierfähigkeit zeigst.

„Der Besuch der Deutschen Internationalen Schule war eine transformative Reise, die den Grundstein für meine vielfältigen akademischen und beruflichen Erfolge legte.“

“Attending the German International School was a transformative journey that laid the foundation for my diverse academic and professional achievements.”

Michael Lecchino, AvH Montreal German International Abitur Alumnus